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Főpolgármester-helyettesi látogatás
Hagyó Miklós szocialista főpolgármester-helyettes tett látogatást ápri-
lis közepén Rákosmentén. A helyi MSZP-s vezetők kíséretében először 
kis körutat tett a kerületben, mely során megnézte a tavaly – döntően 
fővárosi pénzből – felújított Cinkotai utat, majd a Liget sor egy szaka-
szán döcögtették végig – mint már korábban Demszky Gábor főpol-
gármestert is –, hogy átérezze a felújítás halaszthatatlanságát, végül 
a Rákos-patak újraélesztésre váró betonteknőjét mutatták meg a de-
cember óta a vagyongazdálkodási és városüzemeltetési ügyekért fe-
lelős fővárosi vezetőnek. Ezt követően a XVII. kerületi MSZP szervezet 

Kaszáló utcai iro-
dájában tartottak 
egy beszámolót, 
melyre a kerületi 
MSZP elnöksé-
ge, önkormány-
zati képviselői, 
külső bizottsá-
gi képviselői, a 
Fiatal Balodal 
helyi vezetői, 
valamint a kerü-

leti sajtó képviselői voltak hivatalosak. (Felvételünkön Alexa György 
országgyűlési képviselő, Hagyó Miklós főpolgármester-helyettes és 
Devánszkiné dr. Molnár Katalin fővárosi képviselő.)

A „Budapesti fejlesztések XVII. kerület 2007.” című, vetítéssel il-
lusztrált előadás minden neuralgikus pontját érintette a kerületnek, 
s a tudósító igen örülne, ha az elhangzottak legalább fele megva-
lósulna az idei esztendőben. Főleg, ha figyelembe vesszük, hogy
Rákosmentének ősz óta fideszes vezetése van – akiket tudomásunk
szerint nem hívtak meg a találkozóra, bár lehet, hiába is lett volna az 
invitálás… Megtudhattuk, hogy a fejlesztések fókuszában a lakható-
ság, élhetőség kell, hogy kerüljön, melyhez a szolidaritás és méltá-
nyosság körébe tartozó feladatokat kell csatolni, no és a szolgáltató 
város hatékonyságát növelni. Szó volt régi vasúti megállók aktivá-
lásáról, P+R parkolók építéséről, a MÁV és BKV menetrendek ösz-
szehangolásáról, a két vasútvonal buszjárattal való összekötéséről. 
Felidézték az elmúlt két év nagyobb fővárosi útfelújításait (Pesti út, 
Szabadság utca, Aranylúd utca, Cinkotai út, Ferihegyi út, Táncsics 
Mihály út), és felsorolták az idén várható jelentősebb munkálatokat. A 
teljesség igénye nélkül: Lőrinci út egy szakasza, Melczer utca, Liget 
sor, Pesti út kimaradt szakaszai, XVII. utca (képünkön).

Hagyó Miklós májusban fogja előterjeszteni az Örs vezér teréről 
induló védett buszsáv tervét, melynek egymilliárd forintos költségve-
tésének 85%-a európai uniós pénzből lenne fedezve, és 2007-08-ban 
elkezdődhetne a megépítése. A Drégelyvár utcában (a felüljáró és a 
Madách utca között) kerékpárút fog épülni, korszerűsítik az összes 
csomóponti jelzőlámpát, biztonságos és takarékos LED-es működés-
re átállítással. Az élhetőbb városért – a 2005 óta létesített 28 mellé 
– újabb 9 szelektív hulladékgyűjtő sziget építését tervezik a kerület-
ben. Moaruszky András önkormányzati képviselő kérdésére, hogy a 
tavaly vesztes játszótér felújítási pályázatoknak idén van-e esélye a 
támogatásra, Hagyó Miklós negatív választ tudott csak adni (tán az 
egyetlent a fórum során!), mivel az idei keret szűkkeblű, inkább majd 
2008-ra kell koncentrálni játszótér ügyben. (Ennek ellenére idén az 
Újlak utcában és a Vida-dombon épül új játszótér, összesen 13 millió 
forintos beruházásban.) 

Kiss Lajos képviselő, korábbi alpolgármester a vasúti fejlesztések-
kel kapcsolatban megjegyezte, a most napi 15 ezres gépkocsi forga-
lom nem fogja elviselni, ha a mostaninál is gyakrabban lesznek lezár-
va a vasúti átjárók, ezért elengedhetetlen lesz a felüljárók megépítése. 
A Fidesztől gyakran hangoztatott tényre reflektálva, miszerint az Or-
bán kormány alatt a kerület 2 milliárd forintot kapott útépítésre, megje-
gyezte: azt sosem teszik hozzá, hogy ugyan ezen időszak alatt közel 
6 milliárd forint jött a szocialista-liberális vezetésű fővárostól csatorná-
zásra és útépítésre. Hagyó Miklós a továbbiakban beszélt a csatorna-, 
gázellátó-, az ivóvízhálózat (890 m vízvezeték lefektetése a Sáránd ut-
cától a Vida-dombig) és a távfűtő-hálózat fejlesztéséről. A fejlesztések 
összehangolása szempontjából fontos és jövőbe mutató elképzelés 
azon munkacsoportok létrehozása, melyben a fővárosi önkormány-
zat mellett a kerületek, a szakmai és civil szervezetek működnének 
együtt a városi és agglomerációs közlekedés, a közszolgáltatások és 
közművek fejlesztése, a környezetvédelem, valamint jogi és közigaz-
gatási ügyekben. Mit mondhatna a tudósító erre – úgy legyen!

Dudás László

Újabb rendkívüli testületi ülés Rákosmentén

Nem sikerült jegyzőt választani
Egy „szokásos” rendkívüli ülést 
(idén a hetediket!) tartott a XVII. 
kerületi képviselő-testület má-
jus 7-én. Az első két napirendet 
zárt ajtók mögött tárgyalták: rö-
vid vita után nem sikerült új jegy-
zőt választani a polgármesteri 
hivatal élére, pedig a 23 pályá-
zóból 13-an eljutottak a testület 
elé. Azonban az MSZP-s Hrutka 
Zsolt szerint az új vezetés nem is 
akart senkit megválasztani, ezzel 
szemben a Fidesz frakcióvezető-
je, Dunai Mónika szerint a legjob-
bat keresik … A Bajcsy-Zsilinsz-
ky Kórház Felügyelő Tanácsába 
viszont vita nélkül és egyhangú-
lag megválasztották a fideszes
dr. Bényi Zsolt gyermekorvost. 

A nyilvános ülésen vita nélkül 
elfogadták a Lakás-17 Vagyon-
kezelő Kft. és az Ép-17 Kft. 2006. 
évi mérlegbeszámolóját. Döntöt-
tek arról is, hogy a kerületköz-
pontnak új Szabályozási Tervet 
készíttetnek. Már vita kerekedett 
az L4 jelű, intenzív kertvárosias 
lakóterület keretövezetbe sorolt 
területeire vonatkozó változtatási 
tilalom módosításáról. Meghatá-
rozták azokat a szempontokat, 
amelyek megléte esetén az L4 
jelű keretövezetbe sorolt terüle-
tekre nem terjed ki a változtatási 
tilalom. Ezek közül a legfontosab-
bak: minden lakáshoz legalább 
300 négyzetméter telekterület 
biztosítandó; lakásonként egy 
gépjárműtárolót lehet létesíteni. 

A 20 m-nél kisebb utcafrontú te-
lekre egy, legfeljebb 5 méter szé-
les gépjármű-behajtó létesíthető. 

A Helikopter út menti lakó-
parkban jelenleg nagyon sok 
épület készül a hatályos szabá-
lyozási terv szerint, s igen sok 
építési engedély-kérelem van 
előkészítés alatt. A lakópark kb. 
2/3-a már beépült, 1/3-án fo-
lyamatban van az előkészület a 
munkák megkezdésére. E miatt 
azt a döntést hozták, hogy a vál-
toztatási tilalomról szóló rendelet 
úgy módosuljon, hogy a Helikop-
ter út menti lakópark L4-es öve-
zeteire a változtatási tilalom ne 
vonatkozzon. Dombóvári Csaba 
alpolgármester módosító indítvá-
nyára elfogadták azt is, hogy az 
építési engedélyeket ne a Város-
fejlesztési bizottságnak kelljen 
jóváhagynia.

A leghosszabb és indulato-
sabb vita egy tanmese megfor-
dítása körül alakult ki, amikor 
is a kishal eszi (enné) meg a 
nagyhalat…, azaz a rendeletal-
kotást megelőző koncepcióban 
az szerepel, hogy az önkormány-
zati tulajdonú Ép-17 Kft. bekebe-
lezi az ugyancsak önkormányzati 
Lakás-17 Kft.-t. Az ellenzéki kép-
viselők fő kifogása az volt, hogy 
túl későn – Hrutka Zsolt szerint 
a tárgyalás napjának délelőtt-
jén – kapták csak meg a vaskos 
anyagot, illetve a benne említett 
belső ellenőrzés eredményét 

egyáltalán nem kapták kézhez. 
Riz Levente polgármester sze-
rint az érintetek látták a jelentést, 
észrevételezhették is azt, illetve a 
többi anyag már péntek délután 
ki lett küldve. Kiss Lajos (MSZP) 
azt firtatta, mennyibe fog kerülni
a választóknak a két cég egyesí-
tése, és mennyivel lesz így majd 
gazdaságosabb a működésük? 
„Így beugrani a sötétbe veszé-
lyes, mert eltörhet az ember lába. 
Ha akarják, meg tudják szavazni 
az előterjesztést, de ezzel vissza-
fordíthatatlan folyamatokat indí-
tanak el.” Lázár Attila (Fidesz) er-
re a következőkkel reagált: „Nem 
mindenkinek volt gazdaságtalan 
a két önkormányzati kft. működé-
se, kérdezze csak meg frakciótár-
sát (Papp Péter Pálné korábban 
is képviselő, s ezzel párhuzamo-
san a Lakás 17 Kft. gazdasági 
igazgatója volt), s a cégek egye-
sítésével inkább a sötétségből 
való kimászás ideje jön el.” Ennél 
a pillanatnál Csorba Béla (KDNP-
MIÉP) a vita lezárását javasolta, 
de csak tízen támogatták ötletét, 
így majd másfél órán át, frakció 
szünetekkel tarkítva folytatódott 
a diskurzus. Végül 18 igen, 5 nem 
és 2 tartózkodás mellett elfogad-
ták az elvi koncepciót, melyből 
azonban csak akkor lesz valóban 
rendelet, ha május 31-ig ismét a 
testület elé kerül az ügy, és akkor 
is megkapja a szükséges számú 
igen szavazatot.  Dudás László


